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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  3 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 22/2015 
Caràcter: ordinari 
Data: 20 de gener de 2015 
Horari: de 19:00 a 20:10 h 
Lloc: Auditori del Centre Cívic de Ca n’Oriac 
 
 
Assistents:  
  
Carles Bosch Masó, president 
Manuel Robles Fernández, vocal del PSC  
Pedro López Abad, vocal del PSC 
Ana Lorente Aroca, vocal del PSC 
Juan Antonio Artero Siles, vocal de l’AV de la Roureda 
Manuel Lorenzo Santos, vocal de l’AV de la Plana del Pintor 
Antonio Muela Cuerpo, vocal de l’AV del Torrent del Capellà 
José Antonio Pàrraga Marín, vocal de les entitats esportives 
Juan Noguera Ceron, vocal de les entitats regionals 
Avelino Garrigós Pérez, vocal del grup altres entitats 
Xavier Carbonell Arqués, representant de CIU (5%) 
Antoni Murcia Navarro, representant de ES (5%) 
Antonio Moya Fernández, representant del PP (5%) 
Pere Güell Gavilan, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Marta Puga Cánovas, coordinadora de projectes i activitats de Fira Sabadell 
Lola Ortega Torres, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Mhamed Aolad Aissa, vocal de les entitats culturals 
Júlia Saiz Muñoz, vocal de les entitats culturals 
Francisco Hermoso Moreno, vocal de les entitats esportives 
Mamadou Diallo, vocal del grup altres entitats 
Carme Berbel Navarro, vocal de centres d’atenció primària 
Elisabeth Plans Soriano, vocal de centres d’atenció primària 
 
Excusen l’absència: 
 
Ramon Burgués Salse, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 



 197
 

Mercè Porras Viñuela, vocal del PSC 
Antonio J. Recio Prats, vocal de l’AV de Torreguitart 
Eduardo Torres Riquelme, vocal de l’AV de Sant Julià 
Emilio López Sánchez, vocal de l’AV de Ca n’Oriac 
Raquel Jiménez Martínez, vocal de les entitats esportives 
Ana Almendro Pérez, vocal de les entitats educatives 
Francisco J. Lobato Alvarez, vocal del grup altres entitats 
Miguel Angel Tello Corredera, vocal de les entitats de comerciants 
Francesc Sanz Salvador, vocal d’altres centres d’ensenyament 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. Programació de Fira Sabadell. 
3. Aprovació de la proposta d’atorgament de la Medalla d’Honor de Sabadell. 
4. Informació sobre els consells sectorials. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, el president, Sr. Carles Bosch Masó, declara 
oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
El senyor Carles Bosch dóna la benvinguda a tots els assistents i especialment al nou 
membre del Consell, senyor Antoni Murcia, en representació d’Entesa per Sabadell, així com 
al senyor Juan Luis Rodríguez, president de la nova associació de veïns de Can Deu. que hi 
assisteix en qualitat de convidat. A continuació inicia la sessió del Consell amb l’ordre del dia: 
 
1. Aprovació de l’acta anterior 

 
El president pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l’acta del 16 de desembre 
2014 que prèviament s’ha enviat a tots els membres del consell. En no haver-hi cap 
intervenció l’acta, s’aprova per assentiment unànime.  
 
 

2. Programació de Fira Sabadell 
 
Pren la paraula la senyora Marta Puga i explica, amb el suport d’una projecció 
audiovisual, el resum d’activitats realitzats a la Fira: 
 
“ L’any 2014 la Fira Sabadell va acollir 91 esdeveniments, un 32% més d’activitat 
respecte l’any 2013. A l’any 2013 i 2012 Fira Sabadell va acollir 62 i 37 esdeveniments, 
respectivament. 
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La quantitat de fires i congressos es manté i es consoliden durant 2014 respecte del 
2013. Notable increment d’actes de menor format: presentació de productes, rodatge 
anuncis, conferencies, convencions d’empreses privades... 
 
L’any 2014 la Fira Sabadell va acollir 14 fires, 5 congressos i jornades i 72 actes 
diversos; a l’any 2013, 14 fires, 5 congressos i jornades i 43 actes diversos i l’any 2012 
9 fires, 4 congressos i jornades i 24 actes diversos. 
 
L’any 2014, 128.775 persones van visitar la Fira Sabadell, 78.278 i 123.936 ho van fer 
l’any 2012 i 2013 respectivament. 
 
Els congressos, jornades i altres actes de menor format han mogut durant 2014 un 
volum d’assistents notablement superior a l’any 2013. 
 
El 2014 la Fira Sabadell va acollir un total de 92.300 assistents a fires, 3.510 assistents 
a congressos i jornades i 32.965 assistents actes diversos. Respecte l’any 2013 es va 
incrementar el nombre d’assistents a congressos i jornades i altres actes diversos. L’any 
2013 va acollir 100.015 assistents a fires, 1.300 assistents a congressos i jornades i 
22.621 actes diversos. 
 
El total de dies d’ocupació de diferents espais de Fira Sabadell ha estat de 230 dies, 
que representen un 76% del total de dies hàbils (exclosos els mesos de juliol i agost). 
 
Especialització Fira Sabadell 
 
Objectiu econòmic: 
 

• Fira Sabadell treballa per l’especialització en fires i congressos amb la nostra 
ciutat, per exemple, la fira DIYMANIA o Fira de la Cervesa, Fira Nuvis, que 
puguin atreure un públic específic, però sobretot amb l’objectiu de consolidació 
d’aquelles fires al nostre espai. 

 
Objectiu social: 

• Espai de trobada pel conjunt de la ciutadania  
 
Garantir la qualitat dels serveis i motor econòmic: 
 

• Fira Sabadell és un dels espais més competitius per a l’organització 
d’esdeveniments de tot Catalunya tant per situació com estructura de 
l’equipament: nau central + sales polivalents + auditori + pàrquing soterrani. 

• És un equipament perfectament adaptable a actes de mitjà format que ens 
permet un retorn econòmic i social a la ciutat: sinergies amb els diferents agents 
socials i ingressos indirectes als proveïdors, restaurants i comerços de la ciutat. 

 
• Col·laboració amb entitats sense ànim de lucre de la ciutat: Campanya de 

joguines de la Creu Roja, Rebost Solidari i Cursa “La Nostra””. 
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Acabada l’exposició, pren la paraula el senyor Bosch per ampliar la informació i destaca 
l’activitat de la Fira com a un motor econòmic per la ciutat. Es realitzen fires de 
producció pròpia, fires de mercat, i ara també hi ha un sistema nou que anomenen de 
“risc compartit” i que està pensat especialment per petits negocis, que no es veuen amb 
cor d’assumir el cost que suposa llogar el recinte. En aquest cas els cobren menys pel 
lloguer de les instal·lacions i la Fira participa en una part dels tiquets d’entrada.  
 
L’activitat de la Fira s’ha anat incrementant i ja tenen moltes dates ocupades, de manera 
que en fires poca cosa més poden créixer. En canvi, sí que ho poden fer més en altres 
esdeveniments de petit format, com ara el lloguer de sales a empreses per fer reunions 
de Consell d’Administració, trobades anuals, etc. 
 
Són competència directa de la Fira Barcelona, ja que essent més petits també els preus 
són més reduïts i també ofereixen ubicació cèntrica, bones comunicacions i aparcament 
per a 300 cotxes, que adapta el seu horari al de les fires. Acaba el Sr. Bosch remarcant 
que la Fira és gestionada en forma de Societat Anònima (municipal, és clar) i que els 
propietaris són tots els ciutadans de Sabadell 
 
Pren la paraula el Sr. Murcia i pregunta si el que cobra l’Ajuntament cobreix el cost de 
manteniment de les instal·lacions. El senyor Bosch contesta que fins a l’any 2013 el 
resultat era deficitari i costava més el manteniment, però ara està pràcticament igualat 
en pèrdues i guanys. De fet, de la gestió ordinària realment hi ha alguns guanys, però, a 
causa de les grans amortitzacions que suporten, no es reflecteix. Tot i així, si compten 
el motor econòmic que representa per a la ciutat, sí que hi ha benefici: per exemple la 
fira del tatuatge casi va emplenar els hotels i ja tenen convenis de col·laboració amb 
alguns hotels i restauració. 
 
 

3. Aprovació de la proposta d’atorgament de la Medalla d’Honor de Sabadell 
 
Pren la paraula el senyor Artero per proposar a l’associació JESED: aquesta entitat 
gestiona el rebost solidari al barri de la Roureda i s’ocupa de la distribució d’aliments i 
en distribueix cada setmana a 200 famílies i uns 90.000 kg d’aliments l’any. Ho fan a 
través del departament de Serveis Socials, que són qui valoren i comuniquen les 
famílies autoritzades, i, en funció d’aquestes, es preparen els lots d’aliments tots els 
dilluns, i s’entreguen els dijous de 10 a 17 h. També tenen una furgoneta i amb els seus 
recursos propis van a buscar aliments a algunes botigues, com forns de pa, que quan 
tanquen cada dia els entreguen aliments que ells reparteixen. Fan altres actes voluntaris 
i de suport i solidaritat, com anar a les presons. Són una Església Evangelista que és a 
la part de dalt de l’avinguda de Matadepera. L’entitat es va crear al 2004 i l’any 2009 
l’associació de veïns, amb el consentiment de l’Ajuntament, els va cedir una part del 
local social que tenien i que dedicaven a activitats lúdiques, que és on gestionen 
actualment el rebost solidari. El senyor Artero destaca la tasca immillorable que durant 
tot aquest temps ha realitzat aquesta entitat i la proposa tenint present que altres anys 
s’ha valorat el fet de què siguin entitats les mereixedores d’aquesta distinció.  
 
El senyor Murcia pregunta si fan la distribució d’aliments a tothom, sense distincions. El 
senyor Artero explica que sí, que ho controlen les assistentes socials i els indiquen a qui 
se’ls ha de lliurar, sense distinció d’origen, ètnies, sexe, etc.  
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Pren la paraula el Sr. Carles Bosch i pregunta si hi ha més propostes i, en no haver-hi 
cap intervenció, comenta que ha sentit que hi ha la possibilitat de proposar també el 
senyor Francisco Morales, en aquests moments expresident de l’agrupació de Veïns de 
Ca n’Oriac. 
 
El senyor Pedro López explica que aquesta proposta estava previst que la presentés el 
senyor Emilio López, però avui no ha pogut venir a la reunió. Comenta que ell també és 
membre de l’agrupació de veïns de Ca n’Oriac, tot i que aquí no la representa, i explica 
que a l’entitat es va comentar la pertinença de proposar el Sr. Morales, però tenien 
dubtes, ja que ja ho van intentar una vegada i ell no va voler. 
 
El senyor Manuel Robles comenta que el sistema de les medalles d’honor s’està 
deteriorant, en les formes, ja que s’hauria de presentar una proposta, que prèviament 
hagi estat treballada, que aquesta fos abonada per altres entitats del barri i a 
continuació presentar-la. 
 
El senyor Pere Güell explica que la informació i recordatori de la necessitat de fer la 
proposta s’ha enviat a tots els membres del consell de districte en dues ocasions i a 
l’anterior reunió també es va recordar. Altres anys s’allargava una mica el termini per la 
presentació, però aquest no es possible, ja que s’acaba el mandat municipal i avui s’ha 
de fer la proposta. No s’ha buscat ni es pretén improvisar. 
 
El senyor Bosch comenta que les propostes que s’han presentat són dos casos molt 
contrastats: 
   Un és una tasca humanitària 

  L’altre es la dedicació de tota una vida al barri 
 
S’inicia un diàleg molt obert sobre el caràcter de les medalles d’honor i a qui és millor 
atorgar-les (persones o entitats); hi prenen part, donant els seus punts de vista, els 
senyors Garrigós, Lorenzo, Murcia, Robles, López Abad i la Sra. Lorente.  
 
En la mateixa deliberació, els membres del Consell que hi intervenen valoren ambdues 
opcions, i es posa de manifest tot el temps i dedicació del Sr. Morales al barri de Ca 
n’Oriac i com ha estat i és, des de fa molts anys, un referent en el moviment veïnal, per 
la seva activitat i activisme. Ara són els presents, els seus companys, els que volen 
atorgar-li la medalla, independentment que la seva modèstia digui el contrari. És un 
reconeixement que el Consell del Districte li fa a aquesta persona. 
 
Pren la paraula el senyor Xavier Carbonell per dir que pel fet d’haver-hi dues propostes 
es podria fer una proposta per al districte i l’altra per a la junta de portaveus. 
 
El senyor Pere Güell explica als presents que cada any la ciutat atorga 10 medalles: 7 
són per als districtes i 3 són amb la idea de ciutat i ho decideix la Junta de Portaveus. 
Aquestes últimes acostumen a coincidir amb alguna data destacada com pot ser un 
aniversari. 
 
Pren la paraula el senyor Manuel Robles per aclarir que el seu comentari inicial respecte 
a les medalles no volia ser menyspreu, sinó tot el contrari, volia destacar la necessitat 
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de revitalitzar-les, que la medalla sigui un orgull, ja que considera important aquest 
reconeixement. 
 
El senyor Juan Artero manifesta que desconeixia la proposta del senyor Morales, que és 
tota una institució al barri, i que, si ho hagués sabut, no haurien presentat la seva 
proposta. 
 
El Sr. Bosch demana tancar aquest punt i s’aprova per unanimitat la proposta d’atorgar 
la medalla d’honor del districte 3 al senyor Francisco Morales Sánchez, per tal com és 
una decisió avalada per totes les associacions veïnals i entitats presents a la reunió. 
 
 

4. Informació sobre els consells sectorials 
 
No hi ha present cap representant 
 
 

5. Comunicacions 
 

No hi ha  
 
(El senyor Antonio Moya Fernández s’incorpora a la reunió a les 19,45h) 
 

 
6. Torn obert de paraules. 

 
Pren la paraula el senyor Juan Artero per explicar que recentment, el diumenge 11 de 
gener, va haver-hi una ocupació a l’edifici on viu ell, a la pl. de Montellà, 5. Els veïns van 
trucar als Mossos d’Esquadra, però no van poder entrar i van marxar. Comenta que, tot i 
que ha intentat dialogar amb aquestes persones, i que hi ha una convivència, això no ha 
estat possible i ja han amenaçat diversos veïns, que han cursat les denúncies 
corresponents. Tots els fets estan comunicats més àmpliament a la Policia, als Mossos 
d’Esquadra, al coordinador i el regidor del districte i altres persones de l’Ajuntament. 
Ahir a la nit els veïns van fer una assemblea, al local de l’associació de veïns per tal 
d’evitar enfrontaments, en la qual van decidir intentar si es pot fer alguna cosa 
legalment, i si no és el cas actuaran ells pel seu compte. Demana que consti en acta 
que des de l’Associació de Veïns i des de la comunitat de propietaris han fet tots els 
passos per actuar correctament. 
 
El senyor Antoni Murcia pregunta si hi ha nens pel mig i el senyor Artero li contesta que 
creu que tenen dos nens, però que no són a l’habitatge. 
 
Pren la paraula el senyor Juan Noguera per dir que, sense voler defendre, si aquestes 
persones s’han posat al pis es perquè tenen una necessitat i si necessiten llum i aigua 
se’ls hauria d’ajudar, ja que els enfrontaments poden acabar de mala manera. 
 
El senyor Juan Artero continua explicant que l’any passat, quan l’habitatge estava buit, 
la comunitat es va gastar 26.000 euros per fer la instal·lació nova, i en aquest pis no es 
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va poder fer perquè estava tancat, per tant, no es va poder posar connexió de servei ni 
comptador. 
 
Una persona del públic assistent, senyor Alonso Simón, explica que el problema és que 
les ocupacions no són penals, són civils i la policia no pot fer res. Els únics que poden 
fer-hi alguna cosa són els bancs propietaris de pisos buits. El senyor Artero afegeix que 
el banc ja ho sap i ja ha presentat la denúncia. 
 
El senyor Manuel Robles comenta que veu un problema de seguretat ciutadana 
respecte als veïns del barri, ja que si hi ha revolta ciutadana pot posar en perill als veïns 
del mateix bloc. 
 
Pren la paraula el senyor Bosch i explica que aquest és un tema que preocupa molt. 
Abans es parlava molt del dret a l’habitatge, però el cas és que ara hi ha moltes 
ocupacions incíviques i que produeixen trastorns a la comunitat. En molts casos són 
ocupacions de gent que no són de l’entorn, i ètnies que són incíviques amb el barri, 
perquè no se l’estimen, ja que no són d’aquí. No és el cas de la gent que han estat 
desallotjats pels bancs. Els problemes de convivència van creixent i des de l’Ajuntament 
s’estan intentant diferents opcions, entre les quals parlar amb els bancs perquè 
transformin els pisos en habitatges de lloguer social. Estan proposant una prova pilot al 
barri de Can Deu, on hi ha 31 pisos ocupats, i se’ls vol proposar un lloguer social i que 
paguin llum i aigua. 
 
El senyor Juan Artero pren la paraula i explica que s’acomiada del Consell de Districte 
per motius personals. No sap si l’associació de veïns nomenarà altra persona que 
representi l’Associació de Veïns de la Roureda.  
 
El senyor Bosch agraeix al senyor Artero les seves aportacions durant tot aquest temps, 
i valora el seu caràcter dialogant, tenaç, cabdal, i manifesta que se’l trobarà a faltar. 
 
 

I, com que no hi ha més temes a tractar, el senyor Carles Bosch dóna les gràcies als 
assistents per les seves aportacions. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual com a secretari delegat, estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari delegat Vist i plau 

El president 
 


